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Bestyrelsesmøde 

Dato:11.28.2024 Mødetid: 16.30-20.00 Lokation: Personalestuen i Tryllefløjten, 
 Sabro skolevej 2 

Mødeindkalder Mette Aaskov Hammer (dagtilbudsleder) 

Mødetype Bestyrelsesmøde 

Referent   Morten M. 

Tilstede Katja- Evigglad 
Laila- Galaksen 
Charly - Tryllefløjten 
Mads - Humlebien 
Faris – Sommerfuglen  
Inge – personale repræsentant fra Galaksen 
Morten M.- Pæd. Leder i Sommerfuglen 
Gæst: Tilsynskonsulent fra PUF i Børn & unge – Ellen Margrethe Bang kl.17-19 

Fraværende Faris - Sommerfuglen 

Emne: Nyt fra rådene.  

Fremlægger Forældrerepræsentanterne fra de forskellige råd. Kl.16.30-17.00 

Indhold Nyt fra rådene (”3 plusser og 1 kradser”)  

Konklusion Tryllefløjten:  
1) Der er en god relation huset igennem og et trygt miljø for børnene at      

bevæge sig blandt kendte voksne 
        2)   Udfordringer i at få ansat pædagogisk personale. 
 
Humlebien: 

1) Det er trygt at aflevere, der har været arbejdet med overgangen fra hjem til 
institution om morgenen, hvor der er gode aktiviteter og det er lidt at 
overlevere til personalet i morgen. 

2) Tilsynet har fyldt meget i Humlebien, med megen snak om de ændringer i 
praksis, som tilsynet påpeger. 

 
Galaksen 

1) Tilsynet har fyldt, med fokus på sprog, hvor Personalet var gået i gang med 
at arbejde med det, allerede inden indsatsen blev igangsat.  

2) Mere fokus på forældresocialiseringen. Åben vuggestue 
3) Børn der flytter internt i Sabros institutioner  

 
Evigglad 

1) Pædagog der er langtidssygemeldt, fylder lidt.  
2) Ny pædagog starter på mandag. 
3) En fornuftig rapport i forhold til tilsynet.  
4) Stor indsamling under knæk cancer uge 

 
Sommerfuglen 

1) Æstetisk løft af huset og ny legeplads  
2) Arbejdet i mindre grupper 
3) Man kan mærke der bliver arbejdet med tilsynet 
4) Det skærpede tilsyn 
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Emne: Opsamling på det uvildige tilsyn i Sabro dagtilbud 

Fremlægger Ellen Margrethe Bang (kl. 17.00-19.00) 

Indhold/diskussion  Ellen vil præsentere de overordnede mønstre og tendenser på tværs af afdelingerne 
i dagtilbuddet, med henblik på en fælles drøftelse af tilsynet.  

Konklusion Ellen gennemgår de medbragte slides, som overordnet viser hvilke ting der fungerer 
og / eller er justerbare i Sabro dagtilbud som helhed.  
 
 
Forældrerepræsentanterne beskriver deres oplevelser/dialoger om tilsynet.  
 
I Evigglad var der stor fokus fra personalets side omkring sprog, det ramte måske 
personalet mere, end det gjorde ved forældre.  
 
I Galaksen, var der meget fokus på deres meget faste struktur og overgangene, samt 
hvordan de i højere grad får arbejdet medsprog og bøger.  
 
I Humlebien, har der været fokus på sætningen, ”ændre praksis”. Forældrene kan 
genkende meget samarbejdet med forældre, hvor der er stor forskel på om man 
afleverer hos de mindste, de mellemste eller de store. Derudover, har der været 
snak om det faste personale der er stoppet og det er svært at få uddannet 
personalet ind. 
 
I Tryllefløjten, er der fokus på det positive i det mindre grupper / rum, hvor man 
kan dele børnene op.  
Ellers generelt meget positivt. Personalet går meget på besøg hos hinanden, og 
ønsker bredere samarbejde på tværs, så de har et bredere kendskab til alle børn i 
huset. 
 
 
Mette italesætter hvordan vi på tværs i ledelsesteamet, understøtter hinanden,  ved 
at de pædagogiske leder deler deres oplevelser med tilsynets i egen afdeling og 
involverer hinanden I at få arbejdet med indsatserne.  
 
Katja spørger ind til hvad bestyrelsen kan byde ind med i tilsynet, da det virker til at 
der er ”styr” på det og hvordan det skal arbejdet med fremadrettet.  
 
 
Der kan forventes at der på forældrerådsmøderne det kommende år (2025) er et 
punkt på om pædagogisk udvikling fra hvert hus, hvor de enkelte børnehuse taler 
ind i udviklingspunkterne fra tilsynet.  
 
Mette beskriver at vi i dagtilbuddet, i højere grad ønsker at dele de gode erfaringer, 
ved eks. at låner hinandens medarbejdere ud, både pædagoger der kommer på 
besøg i hinandens praksis, psykomotoriks terapeuter og pædagogiske ledere.  
 
Mette bringer med til ledelsesteamet i Sabro dagtilbud og høre om der er noget 
bestyrelsen og eller forældreråd kan hjælpe og understøtte i tilsynet.  
 
Charly fortæller at han ønsker at se handleplanen for hvordan der arbejdes med 
tilsynet og ønsker også at se ind i hvad og om de kan gøre noget i understøttelsen af 
ansættelser af pædagoger. Mette tager dette med videre til ledelsen.  
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Det bemærkes af de øvrige deltagere, at det var meget ærgerligt at Sommerfuglen s 
forældrerådsrepræsentant ikke var repræsenteret til mødet, grundet det skærpede 
tilsyn. 
 
Mette forsøger at lave lidt research på hvad og hvordan et bestyrelsesnotat til 
tilsynet fungerer i praksis.  
 
Er der et øget ønske fra Sommerfuglens forældre, i forhold til man tidligere har 
gerne ville styrke børnehusets ry udadtil og om de derfor gerne vil komme med et 
ønske til skriv til bestyrelsesudtalelsen til tilsynsrapporten på dagtilbudsplan  
 

Emne: Opsamling på økonomien 2024 

Fremlægger Mette  

Indhold/diskussion Forventet regnskab for 2024, og gennemgang af budget prioriteringer.  

Konklusion Vi er gået let hen over økonomi i dag og kommer mere ind på dette på kommende 
møde. 
 
En afvigelse på -2,35% i 2024 

Emne:  Kost afstemning samt lukkedage 2025 

Fremlægger  Mette 

Indhold / 
diskussion 

Information om afstemningen om frokostmåltidet, samt rammen for mad og 
måltider i Aarhus kommune.   
Lukke dage i Sabro dagtilbud i 2025, herunder fællespasningsuger i sommeren 2025.  

Konklusion - Der er stemt ja til DTL Mettes udspil om lukke dage i 2025.  
 
14. - 16. april (begge dage inklusiv): Påske (fællespasning)  
30. maj: Dagen efter Kristi Himmelfartsdag (fællespasning)  
5. juni: Grundlovsdag (fællespasning) 
Uge 29 og 30: Sommerferie (fællespasning)  
24.-31. december: Juleferie (fællespasning)  
 

- Mette redegør for hvad afstemning til madordningen indeholder.  
- Mette har mulighed for at tilsende slides fra oplæg om madordning.  
- Mette sender resultatet af afstemningen ud.  

 
EVT. Deltagelse af bestyrelsesrepræsentant i dagtilbuddets læringssamtale 20. feb. 2025  


